
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 3. januar 2017

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 349
Har ministeren gjort sig tanker om at styrke den danske ophugningskapacitet,
og hvor stor er den danske kapacitet i dag? Kan ministeren bekræfte, at der
er ny kapacitet på vej i Frederikshavn, og hvad kan ministeren i givet fald op-
lyse om status (jf. f.eks. http://www.recyclingtoday.com/article/mars-ship-dis-
mantling-louisiana-denmark/)?
Vil ministeren oversende en oversigt over de væsentligste parametre inde-
holdt i de danske ophugningsværfters miljøgodkendelser mv., herunder de
som er indeholdt i ansøgningen til Kommissionen om optagelse på den euro-
pæiske liste og sammenholde disse med de tilsvarende parametre i Alang.
Mener ministeren, at det er fair konkurrence, hvis en indisk facilitet kan opnå
konkurrencefordele ved at underbyde på miljøparametre m.v.?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pia Olsen Dyhr (SF), Christian Rabjerg
Madsen (S), Ida Auken (RV), Maria Reumert Gjerding (EL) og Christian Poll
(ALT).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgerne på sfpiod@ft.dk, Christian.Ra-
bjerg.Madsen@ft.dk, Ida.Auken@ft.dk, Maria.Gjerding@ft.dk, Christi-
an.Poll@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen
formand
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